
ls passats dia 1 i 2 d’octubre
es van complir 10 anys des
del dia en que un grup de

persones de la nostra vila, de totes
les edats i d’idees molt diverses, es
van unir per lluitar per un mateix
o b j e c t i u :  e v i t a r  l a
impermeabilització de La Bassa i
lluitar en contra de la sobre-
explotació de l’aqüífer Carme-
Capellades. Per tal de recordar
aquells fets i coincidint amb
l’aniversari  de l’acampada,
l’Assemblea de Col·lectius Pro-
Bassa Natural (ACPBN) va celebrar

unes jornades amb diferents actes,
on es va penjar un plafó informatiu
de l’aqüífer, es va fer una acampada
popular commemorativa, una
exposició de fotografies, una xerrada
i una arrossada popular.

   Ara fa 10 anys Vila de Capellades
– Candidatura d’Unitat Popular
encara no existia, i per tant, no va
participar en aquella lluita. Però si
que ho van fer una gran majoria
dels nostres militants, ja sigui a
través d’alguns dels col·lectius que
formaven part de l’ACPBN o bé a

títol individual. És per això, que
des de VdC-CUP mirem aquells
fets com un referent d’unitat
popular i lluita pel que és just. I
també és per això, que des de VdC-
CUP seguim atents a l’evolució
d’aquesta lluita, una lluita que
encara no s’ha acabat.

10 anys després d’aquells fets,
l’aqüífer segueix sobreexplotat i
desprotegit.

Capellades celebra 10 anys de "bassa natural". Portada i pàgina 1
Estat de comptes. Pag 3
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CAPELLADES CELEBRA 10 ANYS
DE “BASSA NATURAL”
   I L’AJUNTAMENT TORNA A DONAR L’ESQUENA A L’AQÜÍFER!

E



  I és que 10 anys després d’aquells
fets, l’aqüífer segueix sobreexplotat
i desprotegit. El passat mes de
febrer, la construcció de dos pous
il·legals a Carme per part d’una
empresa  de La Pobla  de
Claramunt, va provocar la pèrdua
d’un gran volum d’aigua i va
provocar que la nostra Bassa
s’assequés una vegada més. Des
de llavors, l’actual equip de
govern format per CiU s’ha
quedat de braços creuats i no
ha fet res per denunciar aquests
fets, ni tant sols s’ha querellat
en contra de l 'empresa
responsable d’aquell desastre
ecològic. En canvi, els mateixos
que ens governen no els va
tremolar el pols fa 10 anys a la
hora de signar les denúncies per
fer callar aquella mobilització,
els mateixos que van apostar
amb mà de ferro per tirar
aquella impermeabilització
endavant sense escoltar el que
demanava el poble, els mateixos
que van cridar els agents
antiavalots de la Guàrdia Civil
per a frenar un moviment
popular que va ser capaç d’alçar-

se davant d’aquella situació.
   El passat mes de març, VdC-
CUP, juntament amb la resta de
col·lectius de l’ACPBN, va
presentar una moció per denunciar
aquesta situació i poder tirar
endavant les denuncies en contra
de les empreses responsables,
moció a la que un principi s’hi

van adherir la resta de partits amb
representació al consistori, inclòs
l’equip de govern. Però la moció
no va arribar al ple, i ara, una
vegada passades les eleccions i amb
la cadira assegurada, CiU i PSC
s’han desmarcat de la moció
posant-se  del  costat  dels
responsables i donant l’esquena a
l’aqüífer. Aquesta moció, va ser
presentada de nou per VdC-CUP
i ERC, sent sotmesa a votació al
ple del passat 26 d’octubre, però
malauradament no va prosperar,
ja que CiU i PSC hi van votar en
contra, deixant passar així la
oportunitat de fer un pas ferm
alhora de protegir la nostra aigua.

   Això ens demostra que tot i que
fa 10 anys Capellades va guanyar
una gran batalla, encara ens queda
molt camí per recórrer, ja que el
nostre aqüífer segueix amenaçat.
Hem de seguir lluitant, i la única
manera d’aconseguir-ho és fer-ho

units, treballant junts per
assolir  els  objectius de
sostenibilitat i millora que
l ’ aqü í f e r  en s  demana .
Aconseguir-ho és la única
m a n e r a  d e  t r o b a r  l a
tranquil·litat per la nostra Bassa
i és la única manera per poder
garantir un nou model de
gestió de l’aigua transparent i
sostenible.

   SOLS EL POBLE SALVA
EL POBLE!

 Aquesta moció, va ser presentada
de nou per VdC-CUP i ERC, sent
sotmesa a votació al ple del passat
2 6  d ’ o c t u b r e ,  p e r ò
malauradament no va prosperar,
ja que CiU i PSC hi van votar en
contra, deixant passar així la
oportunitat de fer un pas ferm
alhora de protegir la nostra aigua.



ra fa dos anys, en La roda
número 8 vàrem publicar un
escrit amb el mateix títol que

aquest. En ell us explicàvem com ens
finançàvem i com i en què ens
gastàvem el diners que arribàvem al
nostre compte. En aquest article
volem  reprendre el fil d'aquell escrit,
i volem esmenar el fet de no haver-
vos informat sobre aquest fet
anualment com ens havíem
compromès.

Els ingressos de Vila de Capellades
venen de tres llocs:

·Una, la que mai falla, la de
la nostra militància la qual des del
maig del 2006 paga una quota
mensual de 10€ o 5€, a escollir
lliurament per cada militant en funció
del que cregui oportú i factible dins
els seus recursos i possibilitats
econòmiques.

·La segona, les retribucions
que reben els nostres regidors per
assistir als Plens i Comissions
Informatives.
Nosaltres des del primer dia vàrem
tenir clar que el treball que es faria
(i es fa i es farà) dins l’Ajuntament
és per treballar per la vila i per aportar
el nostre gra de sorra. No esperàvem
rebre res a canvi que no fos la
satisfacció d’intentar fer-ho el millor
possible sense trair els nostres ideals
i postulats. Per això vàrem decidir
que els ingressos dels nostres regidors
anirien a parar al fons comú de
l’agrupació. És a dir, que ells no es
queden res del que perceben, sinó
que ho dipositen al compte de
l’agrupació per tal de poder fer així
campanyes, accions i millorar el nivell

de les nostres publicacions per tal de
poder mantenir informada a la
ciutadania.

·I per últim, els ingressos
extraordinaris que provenen de la
Loteria que cada any es venen, i pels
bons d'ajut que novament ens han
fe t  a r r ibar  s impat i t zant s  i
col·laboradors de VdC-CUP.

En aquest article podeu veure tots
els números, és a dir, el nostre estat
de comptes, a partir del 2009. Qui
vulgui conèixer què hi havia
anteriorment ho podreu trobar en el
nostre lloc web,  en la secció La Roda
i seleccionant la número 8.

Dins de les nostres previsions, després
de les eleccions de 2011, tornem de
nou a apostar clarament per revertir
els diners que l’Ajuntament de
Capellades destina a pagar els/les
seus/seves regidors/regidores en el
poble, per això des de la nostra
agrupació potenciarem campanyes i
accions finançades, en part, amb els
diners de tots i totes. Alhora tornarem
a estalviar pensant en les eleccions
d'aquí quatre anys. I de nou hem
valorat el fet de tenir una seu pròpia,
on poder mantenir un contacte
directe amb el ciutadà i realitzar
reunions, trobades o assemblees, i
oferint-la alhora a entitats de la vila
que la puguin necessitar. Malgrat tot,
aquest darrer punt ha estat impossible
de mantenir ja que econòmicament
no el podem suportar al llarg del
temps, és per això que a partir del
novembre deixarem d’estar al local
que teníem al Carrer del Pilar.

Estat de comptes i ús dels
diners per part de Vila de
Capellades – CUP
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a han passat uns mesos de
les eleccions municipals, i
podem dir que dia a dia

compartim l’agradable sensació
de la feina ben feta, i que aquesta
ens ajuda a anar augmentant el
nombre de persones que confien
en aquest  projecte  i  per
conseqüència en la nostra
representació a l’Ajuntament.

Podem dir que durant els passats
quatre anys, les idees, propostes i
accions de Vila de Capellades-
CUP han servit per a defensar les
posicions dels més desfavorits, la
igualtat de les persones o la
participació popular entre d’altres
propostes. I com molts haureu
vist, molts dels polítics tradicionals
que fins a dia d’avui no
contemplaven moltes d’aquestes
idees ho han començat a fer,
encara que sigui de cara a la galeria
o imprès en un paper electoral.

Dels passats quatre anys podem
destacar la falta de voluntat política
per a la participació ciutadana de
la resta de partits polítics o la clara
tossudesa de l’anterior equip de
govern i la falta de voluntat per a
treballar de cara a tothom i no
només per a uns quants, la pròpia
p a r r ò q u i a .  L a  f a l t a  d e
transparència és ja una cosa innata
en cadascun dels governs que hi
passen, i alhora, la poca voluntat
d’informar sobre tot allò que hi
passa i no només sobre el que
convé, és converteix en la millor
arma d’un partit governant.

Hem de dir que, malgrat una
renovació de certes cares en la
majoria dels representants a
l’Ajuntament i amb aquesta
representació més igualada que
mai (CIU:5 regidors, Vila de
Capellades- CUP:3, ERC:3,

PSC:2) els tarannà de l’equip de
govern segueix no només més rígid
sinó segurament més obsessionat
en sí mateix que no pas en l’interès
comú. Al mateix temps, aquesta
situació demana d’un cert tacte
polític si la voluntat és la d’anar
tots a una, i evidentment  no es
pot pretendre tenir bones
intencions només pel que et convé.

Ara més que mai cal que entre
tots hi totes aportem solucions,
propostes i idees per encarrilar els
pròxims anys amb el mínim de
pèrdues en drets socials. Els fets
consumats no són la política que
el poble espera, que els veïns
necessiten, perquè sota l’excusa de
la falta de diners hi trobem altres
interessos i decisions molt poc
consensuades.

Ara, en una altre realitat però que
també ens afecta, ens trobem
davant d’unes eleccions amb un
caire diferent, unes eleccions
estatals que miraran de trobar un
nou governant espanyol que qui
sap si serà d’un color diferent, el
que si sabem és que ben poc
canviaran les vides dels que estem
patint les conseqüències de les

seves decisions, i és que de blau o
vermell els grans partits espanyols
només obeeixen a un amo, el
mercat. Aquí, el poble, els
ciutadans, cada cop tenim més
clar que el que ha de canviar és
molt més que això, o canviem
aquest sistema o seguirem
condemnats a patir les decisions
interessades d’una classe social
minoritària, la que acumula tota
la riquesa que entre tots produïm.

Davant d’una penosa situació
econòmica i sobretot humana,
l’atur, els desnonaments o la
sanitat pública han passat a ser els
reptes a superar de bona part de
la societat. I davant d’això
necessitem una classe de persones
que facin política no des de la
vessant econòmica sinó des de la
vessant humana. Mai, mai podem
d e i x a r  q u e  l e s  e x c u s e s
econòmiques dels governants
passin per davant de les necessitats
de les persones ni dels seus drets
més elementals.

GOVERNS I GOVERNANTS.
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